
ACTA DE LA REUNIÓ DEL SUBCOMITÈ DE SEGURETAT I SALUT DEL RECINTE 
DE L’ESCOLA INDUSTRIAL 
 
Data:  09/12/2024 
Hora:  12:30 hores 
Lloc:  Plataforma virtual Teams 
Acta núm: 120 
 
Assistents: 
 
Representants de la Corporació: 
   
  Sra. Llum Llosa Oliva    (Subdirecció d’Edificació)   

Sr.   Rafael Ocaña Barbero   (Gerència Medi Ambient) 
Sr.  Jaume González Mora                (Subdirecció de Logística) 
Sra. Pilar Morales Serrano   (Gerència Servei Biblioteques) 

    
   
Representants dels treballadors: 
 

Sra. M. José Salmerón                       (Delegada de Prevenció) 
Sr.   Adrià Martín Cantos                    (Delegat de Prevenció) 
Sr.   Adolfo Calderón Pérez                (Delegat de Prevencio) 
 
 

 
Assessors: 

Sra. Astrid Sánchez Vázquez (OPRL) 
Sr.   Jerónimo Aguilar  Romo             (OPRL)  
Sra. Concepció Minguet Salvado      (OPRL)      
Sr.   Segismundo Serrano Gutiérrez  (Tècnic Assessor afers bibliobusos) 
  

 
Excusa assistència: 
 

  
 
No assistència: 
 
 

Sra.   Mariona Chavarria Domingo   (Delegat de Prevenció) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
PUNT 1 
 
Lectura i aprovació de l’acta anterior 
 
La Sra. Llum Llosa  procedeix a la lectura de l’ordre del dia i posteriorment es dona per 
aprovada l’acta N.119, corresponent al subcomitè celebrat el passat dia 30 de setembre 
de 2024. 
 

PUNT 2 
 
Presentació de nous informes i informació dels estudis en curs 
 
GSB 2024IP235 Informe Vibracions bibliobús Castellot 
 

La Sra. Astrid Sánchez presenta l’informe i comparteix que les mesures de vibracions 

estan per sota del que dona lloc a accions (0,5 m2), no obstant això, s’ha d’informar 

d’aquest risc que ja està recollit a l’avaluació de riscos i a la del lloc de treball.  

 

El Sr. Segismundo Serrano palesa que n’hi ha dos valors que indiquen 0,18 (diari)  

i un altre 0,50 i que en conclusions s’indica que  s’ha de fer la revisió de la suspensió. 

La Sra. Astrid Sánchez informa que es  tracta d’una observació i, que sempre es fa 

esment per a la seva  revisió continua.   

En  relació amb això, el Sr. Segismundo Serrano informa que el bibliobús de què es 

parla té una antiguitat de 30 anys i que el seient de l’acompanyant no té habilitat aquest 

sistema de suspensió per minimitzar la vibració. 

 

La Sra.  Astrid Sánchez amplia la informació indicant que els tres mesuraments que 

s’han dut a terme han estat tenint en compte una exposició de 8h (exposició no habitual), 

i s’arriba als 0,18 m2, essent  el valor límit d’1,15 m2. 

 

La Sra. Pilar Morales informa que consultarà  si existeix previsió per la substitució 

d’aquest bibliobús i, en el proper subcomitè traslladarà la corresponent informació. 

 

La Sra. M. José Salmerón palesa que el seient de l’acompanyament es va canviar fa 

poc, però que efectivament es tracta d’un seient sense amortiment, de fet, no ho porta 

cap bibliobús. 

 
 
AR Directora i conductora Bibliobús ID007  
 
La Sra. Astrid Sánchez presenta l’informe i obre el torn a possibles consultes. 

La Sra. M.  José Salmerón consulta per l’estudi 28-18  referent  a la manipulació de 

càrregues i, on s’inclou que els directors han de tenir com a EPI’s unes sabates 

específiques. En aquest sentit, palesa  que cap dels directors les tenen i demana que 

se subministrin. 

 

Quant a la pantalla antiesquitxades al que fa referència aquest informe, tampoc els hi 

consta que els bibliobusos la disposin. La Sra. Astrid Sánchez puntualitza que aquest 



informe es tracta d’una revisió de l’avaluació de riscos inicial on ja es recollia aquest EPI, 

de fet, a les primeres fulles d’aquest informe es relacionen, per cadascun dels treballs,  

tots els EPIs que s’han de disposar. 

 

La Sra. M. José Salmerón prossegueix consultant quina seria la solució pels espais de 

zona de pas que no es respecten (inferiors a 80 cm). La Sra. Astrid Sánchez indica que 

la gerència serà la que hagi d’aplicar les accions que corresponguin.  

 

El Sr. Segismundo Serrano informa que a conseqüència d’una visita que va fer al 

bibliobús d’Igualada, es va observar que una treballadora no disposava de taula per a 

treballar i, per tant,  no pot acomodar els peus i tampoc arriba al teclat i sol·licita si es 

pot solucionar amb la major celeritat possible sense esperar a la pròxima avaluació.  

També fa altra consideració amb  relació a les zones  on han de fitxar els treballadors, i 

diu que aquesta treballadora s’ha de traslladar, amb el seu vehicle, a un espai diferent 

al del seu lloc de treball.  

 

La Sra. Llum Llosa diu que la petició de la taula la poden fer ja mitjançant pels canals 

habituals. Quant al tema del fitxatge, és de suposar que es fa seguint les instruccions 

que facilita la gerència. En aquest sentit, la Sra. Pilar Morales sol·licita que s’enviï un 

correu a la presidència del subcomitè indicant el número de treballadora (sense dir 

noms) amb les afectacions específiques, atès que fins ara no en tenien coneixement.  

 

Planificació AR nou bibliobús Pedraforca ID007 
 
La Sra. Astrid Sánchez presenta la planificació. No es realitza cap consulta al respecte 

per part dels assistents.  

 

GSC 2024IP197 Anàlisi de risc del personal tècnic inspecció edificis 
 

El Sr. Jerónimo Aguilar informa que n’hi ha dos informes de sonometria del personal de  

fusteria i jardineria (s’adjunten als assistents durant l’evolució del present subcomitè). 

Els resultats són els habituals, és a dir, pel personal de la brigada de jardineria s’indiquen 

aquelles màquines en les quals cal protecció, que són totes a excepció de la segadora.  

Pel que fa a la brigada de fusteria, el resultat és que existeix una sobreprotecció per a 

totes les màquines utilitzades (Optime II) i es recomana trobar un altre tipus de protecció 

per evitar la sobreprotecció. 

 

PUNT 3 
 

Accidentalitat en l’àmbit d’aquest Subcomitè  

 

La Sra. Concepció Minguet explica que tot continua igual i que s’està treballant amb 

informàtica per resoldre-ho.  

 

 
 
 
 
 



PUNT 4 
 
Precs i Preguntes 

 

 

4.1. La  Sra. Llum Llosa comparteix uns plànols per donar compte de les novetats que 

s’han traslladat a la corporació referent a les obres de la L8 de FGC. Abans de 

prosseguir, es demana confidencialitat atès que la informació encara no s’ha traslladat 

als veïns del C. Urgell (està previst comunicar-ho el dia 12/12/2024). 

 

- El cercle groc que s’il·lustra al plànol fa referència a les sitges que s’instal·laran 

dintre del recinte per l’emmagatzemat de material d’obra (àrids). La implantació 

(muntatge de màquines) serà a partir del 15 de gener aproximadament. Les 

molèsties acústiques començaran a partir del mes de març.  

 

- A partir del 15 de gener aproximadament, es tallarà la circulació del carrer 

Compte d’Urgell, entre el carrer Rosselló i el carrer Còrsega.  Això és perquè 

s’han de fer unes pantalles a 80m de profunditat i com la maquinària és molt gran 

s’ha de tancar el carrer.  

 

- Des de Ferrocarrils de la Generalitat, ens informen que l’afectació acústica a 

l’edifici del Rellotge serà mínima i es faran mesuraments acústics en continu, 

que ens els facilitaran. En aquest sentit, ja s’ha comunicat a la Sra. Lola Miró i la 

Sra. Silvia Saura, per si consideren fer mesuraments amb sonometries, tot i això, 

s’ha de tenir en compte que el soroll que fins ara impactava pel propi trànsit de 

vehicles, en tancar-se el carrer, desapareixerà.  

 

- S’està estudiant tancar l’accés principal a l’edifici del Rellotge i accedir per 

l’accés del carrer Rosselló (edifici del Vagó).  

 

 

Relacionat amb això, el Sr. Rafael Ocaña consulta com s’accedirà pel carrer Rosselló. 

La Sra. Llum Llosa informa que aquest carrer  canviarà de sentit i només accediran 

vehicles d’obres i serveis. Per la resta de vehicles, s’intentarà absorbir el 80% avisant 

dos carrers abans del desviament obligatori, no obstant això, si es dona el cas que 

aquesta opció no és efectiva, des de l’Ajuntament de Barcelona es modificarà.  

 

4.2.  El Sr. Adolfo Calderón exposa que a l’últim simulacre de l’edifici Londres, una de 

les portes d’accés a l’ascensor no es va obrir. La Sra. Llum Llosa indica que es farà una 

OT pel Servei de Manteniment.  

 

4.3. El Sr. Adolfo Calderón informa que n’hi ha un armari en el tancat exterior de l’edifici 

10, que s’està emmagatzemant dissolvents i pintures, i és de tipus jardí   sense cap tipus 

de ventilació. El Sr. Jerónimo Aguilar informa que farà la revisió  de l’avaluació per 

comprovar-ho.  

 



4.4. El Sr. Adolfo Calderón consulta per una biga interior que apuntala a l’edifici del 

Vagó. La Sra. Llum Llosa informa que s’ha tramitat un projecte de rehabilitació per 

humitats i que enguany s’està licitant l’obra.  

 

4.5. El Sr. Adolfo Calderón exposa que les escales de gat que donen accés a la 

xemeneia no tenen cap pictograma que informi sobre la prohibició d’accés.  

La Sra. Llum Llosa informa que totes les feines les fa una empresa externa de treballs 

verticals. 

El Sr. Jerónimo Aguilar palesa que quan es finalitzi l’informe sortiran totes les mesures 

que escaiguin.  

 

 

  

 

S’aixeca la sessió a les 13:05 h  del 9 de desembre de 2024  

 

 


